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Объектом данной исследовательской работы выступают первокурсники 

университетов Республики Беларусь. Предмет работы – процессы адаптации 

данных студентов к условиям студенческой жизни. Цель данной работы 

состоит в исследовании процесса адаптации первокурсников Республики 

Беларусь к условиям студенческой жизни с использованием социологического 

подхода, выявлении основных теоретических аспектов адаптации, связи 

между адаптацией и социализацией, определении особенностей 

социологического изучения процесса адаптации. В данной работе 

рассмотрены определения, виды, функции, особенности и теоретические 

основы адаптации и социализации как феномена. Изучены механизмы, 

препятствия, состояние и факторы, влияющие на адаптацию первокурсников. 

Предложены совершенствование системы адаптации первокурсников. 

 

ANNOTATION 
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The object of this research work is the first-year students of the universities of 

the Republic of Belarus. The subject of the work is the processes of adaptation of 

these students to the conditions of student life. The purpose of this work is to study 

the process of adaptation of first-year students of the Republic of Belarus to the 

conditions of student life using a sociological approach, to identify the main 

theoretical aspects of adaptation, the relationship between adaptation and 

socialization, to determine the features of the sociological study of the adaptation 

process. In this paper, the definitions, types, functions, features and theoretical 

foundations of adaptation and socialization as a phenomenon are considered. The 

mechanisms, obstacles, conditions and factors affecting the adaptation of first-year 

students have been studied. The improvement of the system of adaptation of first-

year students is proposed. 


